
P r o t o k ó ł  nr XXXIX/09 

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  25 czerwca 2009r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 
1. Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan Piotr 

Brzostowicz mówiąc: „Otwieram obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę, 

Zastępców Pana Henryka Urbanowskiego i Pana Witolda Krzelowskiego, radnych, 

kierowników i pracowników urzędu miasta, jednostek podległych, prasę i telewizję, 

mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku.  

 
2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

 Pan Przewodniczący stwierdził, iŜ obecnych jest na sali 19 radnych, co stanowi 

wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Radny Pan Zdzisław Duda przybył o godz. 1205, radny Pan Adam Kwas o godz. 1330. 

Wówczas stan rady wynosił 21 radnych.  

 

Wręczenie aktów mianowania na stopień oficerski. 

Major Pan Jan Stopa odczytał decyzję Ministra Obrony Narodowej: 

Decyzja Ministra Obrony Narodowej nr 717 z dnia 8 maja 2009 roku. 

Na podstawie art. 2 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 24.07.1999r. o szczególnych zasadach, 

warunkach i trybie mianowania na wyŜsze stopnie wojskowe Ŝołnierzy uczestniczących  

w walkach o niepodległość i wolność podczas II wojny światowej i w okresie powojennym 

oraz na podstawie ustawy z dnia 21 listopada o powszechnym obowiązku obrony 

Rzeczypospolitej Polskiej niŜej wymienionych oficerów mianuję na stopień porucznika: 

ppor KoŜuchowski Włodzimierz. 

       Minister Obrony Narodowej 

        Bogdan Klich 

 

Gratulacje dla Pana KoŜuchowskiego złoŜyli Pan Burmistrz Bogusław Szpytma oraz 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Brzostowicz w imieniu swoim i całej Rady Miejskiej  

w Kłodzku. 
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3. Wybór sekretarzy obrad sesji. 

 Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował 

kandydaturę radnej Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 

16 głosami „za”, poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza 

obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej. 

Uwag do protokołu nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 20 głosami „za”.  

(Nie głosował radny Pan Adam Kwas). 

Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę, iŜ radni otrzymali plik projektów 

uchwał, których nie ma w porządku obrad sugeruje, aby poddać pod głosowanie 

wprowadzenie ich do porządku obrad.   

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wniósł o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu połoŜonego pomiędzy 

ulicami: Śląską, Karola Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, potokiem Jawornik, 

granicami miasta i ulicą Mariańską w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów 

bezpośrednio przyległych do ulicy Walecznych w Kłodzku, druk nr 398. 

Skarbnik Gminy Miejskiej Pani Agnieszka Czuczwara wniosła o wprowadzenie trzech 

projektów uchwał: 

- w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi Kłodzkiej, druk nr 

399, 

- w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Powiatowej i Miejskiej Biblioteki 

Publicznej, druk nr 400, 

 -  w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Kłodzkiego Ośrodka Kultury, druk 

nr 401. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie powyŜsze wnioski 

proponując wprowadzenie druku nr 398 w punkcie 25, druk nr 399 w punkcie 26, druk nr 

400 w punkcie 27 i druk nr 401 w punkcie 28.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie w punkcie 25 porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części „Miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu połoŜonego pomiędzy ulicami: 

Śląską, Karola Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami 

miasta i ulicą Mariańską w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów 

bezpośrednio przyległych do ulicy Walecznych w Kłodzku, druk nr 398. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 1, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny A. Kwas). 

Projekt uchwały wprowadzono pod obrady sesji. 
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W związku z  tym, Ŝe był jeden głos przeciw wprowadzeniu projektu uchwały radny Pan 

Zygmunt śerkowski zaproponował, aby Pan Burmistrz przygotował informację, Ŝe 

powyŜszy projekt uchwały jest zgodny ze Studium zagospodarowania przestrzennego dla 

miasta Kłodzka. 

Radny Pan Zdzisław Duda dodał, iŜ nie przeprowadzono postępowania 

administracyjnego z mieszkańcami zainteresowanymi powstaniem nowej inwestycji, 

dlatego jest obawa przed powstaniem takiego budynku jaki jest na osiedlu Zacisze.  

Pan Rafał Batóg – Kierownik Wydziału Mienia, Planowania Przestrzennego i Architektury 

wyjaśnił, iŜ zapis o zgodności z obowiązującym studium na tym etapie nie moŜe być 

ujęty, bowiem takie stwierdzenie jest formułowane w uchwale zatwierdzającej zmiany 

planu zagospodarowania przestrzennego. Na dzień dzisiejszy dokonywana jest analiza,  

kierunek jest zgodny co do szczegółów i zgodności ze studium. Odnośnie procedury 

administracyjnej, która miałaby się odbyć Pan Kierownik wyjaśnił, iŜ zgodnie z przepisami 

nie ma na tym etapie takiego wymogu, nie mniej jednak Pan Kierownik podczas 

posiedzenia komisji zobowiązał się do tego, iŜ po przyjęciu uchwały zawiadomi się 

właścicieli nieruchomości, o tym Ŝe taka uchwała została podjęta w trybie indywidualnym 

jest to niewielki obszar i moŜna sobie pozwolić na powiadomienie kilkunastu właścicieli.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie: 

- wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Muzeum 

Ziemi Kłodzkiej, druk nr 399, 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny A. Kwas i T. Kmiecik). 

Projekt uchwały wprowadzono pod obrady sesji w punkcie 26. 

- wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowej 

i Miejskiej Biblioteki Publicznej, druk nr 400, 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny A. Kwas i T. Kmiecik). 

Projekt uchwały wprowadzono pod obrady sesji w punkcie 27. 

- wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Kłodzkiego 

Ośrodka Kultury, druk nr 401, 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny A. Kwas i T. Kmiecik). 

Projekt uchwały wprowadzono pod obrady sesji w punkcie 28. 

Przyjęcie całego porządku obrad wraz z przyjętymi poprawkami: 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny A. Kwas i T. Kmiecik). 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 
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3. Wybór sekretarzy obrad sesji.  
4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XXXVII sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizowanych projektach przez  Międzygminny  Związek  Celowy,   

w  których uczestniczy Gmina Miejska Kłodzko. 
7. Letni wypoczynek dzieci i młodzieŜy w miejscu zamieszkania i poza nim. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/268/2005 z dnia 27.01.2005r. w sprawie 

zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Kłodzko, 
druk nr 381. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne, jednorazowe wykorzystanie herbu 
Miasta Kłodzka w celu umieszczenia go na znaczku pocztowym wydawanym przez Kłodzkie Koło 
Polskiego Związku Filatelistycznego, druk nr 382. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zwarcie umowy dzierŜawy nieruchomości przez 
Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 383. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 
lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  
z dotychczasowym najemcą, druk nr 384. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości 
lokalowej – lokalu uŜytkowego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 
uŜytkownikiem, druk nr 385. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości 
przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym jej uŜytkownikiem, druk nr 386. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości 
przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 387. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 388. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2010 – 
2012, druk nr 389. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie 
Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 390. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji Starówki, 
Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną w Kłodzku, druk nr 391. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 
lokalowych – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  
z dotychczasowymi najemcami, druk nr 392. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/59/2007 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 
29 marca 2007 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków, druk nr 393. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości 
przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 394. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 
lokalowych – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  
z dotychczasowymi najemcami, druk nr 395. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2009 rok, 
druk nr  396. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, druk 
nr 397. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części „ Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu połoŜonego pomiędzy ulicami: Śląską, Karola 
Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta i ulicą Mariańską 
w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów bezpośrednio przyległych do ulicy 
Walecznych w Kłodzku, druk nr 398. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 
Kłodzkiej, druk nr 399. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Powiatowej  
i Miejskiej Biblioteki Publicznej, druk nr 400. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Kłodzkiego 
Ośrodka Kultury, druk nr 401. 

29. Interpelacje i zapytania radnych.  
30. Wnioski i oświadczenia radnych.  
31. Sprawy róŜne. 
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32. Zakończenie sesji. 
 
Radna Pani Celina Włodarczyk zaapelowała, aby Pan Przewodniczący i wszyscy radni 

zaczęli przestrzegać obowiązujących zapisów Statutu Gminy Miasta Kłodzka, który w § 28 

określa, Ŝe materiały na sesję mają być dostarczone radnym co najmniej 5 dni przed 

obradami sesji. Radni po raz kolejny otrzymali materiały na 3 dni przed sesją czego 

dowodem są pieczątki wpływu danych dokumentów do biura Rady Miejskiej.  

W przyszłości naleŜałoby takie dokumenty, które nie wpłynęły na co najmniej 5 dni przed 

sesją przedkładać na kolejną sesję. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, iŜ większość materiałów została Wysokiej Radzie 

przekazana w terminie. Natłok zadań biurowych  i okres przedurlopowy (na dzisiejszej 

sesji planuje się zrealizowanie jak najwięcej zadań) spowodował opóźnienia  

w dostarczeniu kilku dokumentów. Pan Przewodniczący prosi o wybaczenie 

niedotrzymania pewnych terminów, nie mniej jednak Rada winna w miarę elastycznie 

podchodzić do pewnych problemów, ponadto zapowiada się dwumiesięczna przerwa, 

zatem będzie czas na odpoczynek.  

Radny Pan Janusz Kocoń podziela zdanie radnej Pani C. Włodarczyk, bowiem w takich 

sytuacjach nie ma czasu na zastanowienie się nad danym dokumentem i właściwym 

przeanalizowaniem określonej sprawy.  

 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 2). 

Radna Pani Jolanta Kobak zapytała czy rzeczywiście zamontowanie domofonów  

w budynku przy ul. Łukasińskiego jest tak drogie i kosztowało 7 500 zł, czy jest to 

pomyłka.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ nie ma pomyłki, poniewaŜ jest to 30 

domofonów. Mieszkańcy prosili o zamontowanie tych domofonów, tym bardziej iŜ 

współfinansowali ich zakup w kwocie 50 zł od rodziny.  

Radny Pan Tadeusz Kmiecik poinformował, Ŝe równieŜ zakładał u siebie w bloku 

domofony, najtańsza oferta jaką wyłoniono opiewała na kwotę 7200 zł. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o punkt IV inwestycje czy zadania zawarte  

w pkt 4 i 11 są to te same inwestycje, jeśli nie to prosi o podanie wartości zadania  

w punkcie 4. 

Zastępca Burmistrza Pan H. Urbanowski wyjaśnił, iŜ jest to jedno i to samo zadanie:  

w punkcie 4 jest informacja na temat podpisania wniosku na realizację zadania, 

natomiast w pkt 11 jest informacja o podpisanej dokumentacji na realizację tego 

zadania. 

 
6. Informacja o realizowanych projektach przez Międzygminny  Związek  

Celowy,  w  których uczestniczy Gmina Miejska Kłodzko.  
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Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Międzygminnego Związku Celowego Pan Michał 

Punda.  

Poinformował, iŜ w minionym roku uchwałą Zgromadzenia Związku inwestycja główna 

czyli budowa zakładu utylizacji odpadów w Ścinawce Dolnej została przekazana do 

realizacji podmiotowi prywatnemu w związku z tym wpływ samego Związku na tempo 

realizacji tej inwestycji oraz na jej zakres został w pewnym sensie ograniczony. Po tej 

decyzji naleŜało się zastanowić co ze Związkiem, czym powinien się zajmować, czy 

powinien dalej istnieć. W miesiącu grudniu zgromadzenie Związku, zastanawiając się nad 

sprawami, które zostałyby jeszcze do zrealizowania przez Biuro Związku, a są to rzeczy 

następujące: na koniec roku nie było rozliczone zamówienie wstępnego studium 

wykonalności dla gospodarki wodno – ściekowej  ziemi Kłodzkiej na kwotę 150 000 euro, 

nie była takŜe zrealizowana i rozliczona dokumentacja techniczna studium wykonalności 

dla systemu gospodarki odpadami ziemi Kłodzkiej. Te dwa zadania naleŜało rozliczyć i to 

powodowało, Ŝe zaistniała konieczności zachowania części pracowników Związku. W tym 

samym czasie pojawiła się informacja od Pani Poseł Wielichowskiej, na dzisiaj 

potwierdzona dwukrotnie, Ŝe na rok bieŜący czyli na 2009 jest przewidywana zmiana 

ustawy o odpadach, która zmierza w takim kierunku, aby właścicielem odpadów nie był 

wytwarzający -  jest to w rozumieniu prawa europejskiego osoba prywatna i trudno jest 

korzystać z funduszów pomocowych Unii Europejskiej jeŜeli mamy dofinansować 

jakąkolwiek firmę prywatną, zmierza się w tym kierunku, aby właścicielem odpadów była 

gmina. Dodatkowo w tej samej zmianie ustawy pojawił się zapis o obligatoryjnym 

tworzeniu przez państwo regionów gospodarki odpadami. Dopiero pod koniec minionego 

roku państwo doszło do wniosku, Ŝe małe gminy w pojedynkę nie są w stanie poradzić 

sobie z problemem i naleŜy powoływać Związki Celowe, które miałyby się nazywać 

regionami. Podjęto decyzję dot. zmiany w wojewódzkich planach gospodarki odpadami  

i tak teŜ w wojewódzkim planie dolnośląskim został wyznaczony kłodzki region 

gospodarki odpadami, który miałby liczyć 19 gmin czyli do Związku dopisana byłaby 

jeszcze gmina Stoszowice. Wiadomo jest, Ŝe  w szafach Związku jest bardzo duŜo 

dokumentacji technicznej, która w kaŜdej chwili moŜe być wykorzystana przez 

poszczególne gminy, dotyczy ona gospodarki wodno – ściekowej i gospodarki odpadowej. 

Wartość tych dokumentów jest szacowana na około 1,5 miliona złotych. Głównie te 

rzeczy spowodowały, Ŝe Zgromadzenie Związku postanowiło zachować Związek Celowy - 

pozostał więc, ale w bardzo okrojonym składzie osobowym. Postanowiono, Ŝe ze Związku 

odejdą wszyscy zostaje tylko Pan Punda i ¼ etatu skarbnika – bowiem tego wymaga 

ustawa. Do dnia dzisiejszego udało się rozliczyć zadnie związane z gospodarką wodno – 

ściekową. Nie jest natomiast do końca załatwiona sprawa rozliczenia dotyczącego 

studium wykonalności dla gospodarki odpadowej, głównie dlatego, Ŝe zadanie to nie 

zostało zrealizowane zgodnie z zamówieniem Związku. GdyŜ podjęto decyzję, Ŝe podmiot 
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prywatny będzie realizował budowę Zakładu Utylizacji Odpadów w Ścinawce nie było 

potrzeby tworzenia dokumentów, które byłyby niepotrzebne. Czas który od tego 

momentu upłynął został skonsumowany pod potrzebę wynegocjowania jaki to udział tego 

całego zamówienia nie został zrealizowany. Odbywało się to przy udziale NFOŚiGW  

w Warszawie. Były w tym zakresie 4 spotkania, jest na ten momenNarodowym 

Funduszem i Związkiem. W drodze negocjacji uznano, Ŝe zadanie zostało zrealizowane 

przez wykonawcę na poziomie 73%, teraz dopiero moŜna wyliczyć naszą naleŜność, która 

wynosi ponad 150 000 zł. Pan M. Punda jest umówiony z Panem Prezesem Ignaszakiem  

w Wojewódzkim Funduszu w celu stworzenia montaŜu finansowego, aby przy pomocy 

wojewódzkiego funduszu zapłacić tę fakturę. Tak więc rozliczenie i zamykanie biura 

Związku i samego Związku są to czynności wykonywane do dnia dzisiejszego i jeszcze 

chwilę muszą potrwać. Z końcem roku planowane jest kolejne zgromadzenie Związku, 

które podejmie decyzję albo o likwidacji Związku, wówczas przystąpi się do normalnej 

likwidacji, albo jeŜeli ustawodawca się upora ze swoimi zamierzeniami i będzie 

wprowadzona nowa ustawa o odpadach i powstaną w istocie te regiony to wówczas 

region będzie bezpośrednio podporządkowany Urzędowi Marszałkowskiemu, czyli władze 

wojewódzkie będą zwierzchnią władzą tego nowego tworu i w tym momencie dokumenty, 

które posiada Związek będą przekazane do regionu. JeŜeli podejmie się decyzję  

o likwidacji Związku juŜ dzisiaj to dokumenty czyli te 1,5 mln. zł będą rozlokowane  

w róŜnych miejscach i w róŜnych archiwach w zaleŜności o rangi i waŜności danego 

dokumentu. Wówczas korzystanie z nich byłoby bardzo utrudnione.  

W momencie kiedy wytrwa się do końca roku będzie wiadomo co z tą kwestią zrobi 

ustawodawca.  

Radny Pan Zygmunt śerkowski zapytał czy Związek Celowy czyni określone starania  

w celu uaktualnienia Planu gospodarki odpadami, aby był ona zatwierdzony i zgodny  

z obowiązującym  prawem. 

Pan Michał Punda wyjaśnił, iŜ Plan gospodarki odpadami, którym na dzień dzisiejszy 

gmina miejska Kłodzko dysponuje jest nadal waŜny i aktualny. Związek Celowy jest 

obecnie bardzo ograniczony jeśli chodzi o stan kadrowy jak i finansowy. Składka w tej 

chwili wynosi symboliczne 7 groszy od mieszkańca. Autentycznie robi się wszystko, aby 

przetrwać do końca roku i usłyszeć czy ustawodawca zdąŜy czy teŜ nie.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała po co do tej chwili Związek Celowy istnieje, 

skoro planuje się rozwiązanie tego tworu, a gminy nadal płacą po 7 groszy składki za 

kaŜdego mieszkańca na utrzymanie takiego sztucznego tworu. Pani radna zapytała o to 

jakie kary i w jakiej wysokości zapłaciłaby gmina, gdyby zrezygnowała z uczestnictwa  

w Związku Celowym.   

Pan Michał Punda wyjaśnił, iŜ nie przewiduje się kar w tym zakresie, natomiast Statut 

Związku mówi o rozliczaniu się gminy, która ze Związku występują ze zobowiązań, które 
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Związek zaciągnął w momencie kiedy dana gmina była członkiem tegoŜ Związku. Na ten 

moment szacuje się, Ŝe ekwiwalent pienięŜny za zobowiązania wynosi 80 groszy od 

mieszkańca, tak zapłaciła gmina Polanica, w związku z tym nie kalkuluje się na tym 

etapie występowanie ze Związku, bowiem 80 groszy wystarczy na przeszło 10 miesięcy 

składki, a do końca roku pozostało ich mniej, tak więc lepiej jest wytrwać do końca roku  

i poczekać co ustawodawca z nami zrobi. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Brzostowicz przypomniał, iŜ przed 7 laty uczestniczył  

w starostwie na spotkaniu tworzącym Związek Celowy, wówczas wszystko wyglądało 

bardzo optymistycznie, wydawało się Ŝe gminne problemy z odpadami zostaną 

rozwiązane. Później dochodziły informacje, Ŝe nowszą technologią unicestwienia śmieci 

jest sortownia i spalarnia, pytając dlaczego w tym kierunku nie zmierzano tłumaczono się 

brakiem finansów itp. Teraz cały duŜy projekt uległ rozpadowi Pan Przewodniczący pyta 

dlaczego? 

Pan Michał Punda równieŜ zadaje sobie takie pytanie. Nie mniej jednak jedno jest 

pewne, gdyby nie Związek Celowy to na dzień dzisiejszy nie byłoby realizowanej 

inwestycji w Ścinawce. Związek Celowy przygotował pozwolenie na budowę, całą 

dokumentację do funduszu spójności Unii Europejskiej, były teoretyczne szanse dotacji. 

W tej sytuacji stworzono moŜliwość pewnego miejsca składowiska odpadów, nie mniej 

jednak projekt został oddany w ręce prywatne – co nie znaczy, Ŝe Związek Celowy nie 

pomaga nadal w realizacji tej inwestycji, która musi być ukończona do końca roku. 

Pan Przewodniczący Piotr Brzostowicz podsumowując stwierdził, iŜ jako państwo, jako 

samorząd nie jesteśmy w stanie tego typu zadań realizować, dla przykładu podał, iŜ  

w Wiedniu od ćwierć wieku funkcjonuje w centrum miasta spalarnia, nie ma protestów  

i wszystko  odbywa się naturalnie – przykro jest, Ŝe w polskich gminach nie moŜna tego 

zrealizować. 

Na tym zakończono dyskusję w powyŜszym temacie. 
 

7. Letni wypoczynek dzieci i młodzieŜy w miejscu zamieszkania i poza nim (zał. 

nr 3). 

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski wyjaśnił, iŜ powyŜszy temat był omawiany 

na merytorycznych Komisjach Rady zatem one mogą się wypowiedzieć co do 

przedłoŜonej informacji. 

Radna Pani Celina Włodarczyk w imieniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu  

i Turystyki wyraziła opinię, Ŝe członkowie Komisji są bardzo zadowoleni poniewaŜ okazało 

się, Ŝe ze środków na profilaktykę przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii moŜna 

jednak wygenerować większą ilość środków na wypoczynek letni dla dzieci  

z rodzin patologicznych i dzieci po kontaktach niŜ było to w latach ubiegłych. Za rok 

ubiegły i bieŜący naleŜą się podziękowania za wyrozumiałość w stosunku do Pana 

zajmującego się koordynacją działań w zakresie profilaktyki. Okazało się równieŜ, Ŝe nie 
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trzeba w trackie roku szkolić tak wiele osób z programów trenerskich, jest to na plus dla 

naszych dzieci, bowiem środki pozyskane od sprzedających alkohol wracają do 

konkretnego człowieka. Za to Pani radna bardzo dziękuje, Ŝe wnioski Komisji zostały 

uwzględnione – okazało się Ŝe moŜna. 

Radny Pan Leszek Michalski w imieniu Komisji Edukacji i Kultury poinformował, iŜ 

odbyły się w powyŜszym temacie dwa posiedzenia komisji. Podczas pierwszego 

zapoznano się z załoŜeniami organizacji letniego wypoczynku dzieci i młodzieŜy  

w miejscu zamieszkania i poza miejscem zamieszkania, następnie członkowie komisji 

mieli moŜliwość brania udziału w komisji konkursowej, która rozpatrywała oferty na 

organizację letniego wypoczynku, a następnie zapoznano się juŜ z efektami całej tej 

organizacji. Generalnie moŜna stwierdzić, Ŝe dzieci, które pozostają w naszym mieście na 

okres wakacji będą miały szeroką ofertę i moŜliwości skorzystania ze zorganizowanego 

wypoczynku, bo są nie tylko formy półkolonii organizowanych w Szkole Podstawowej Nr 

3, 6 i w Zespole Szkół Integracyjnych ale równieŜ i pozostałe jednostki organizacje 

miasta zapewniają róŜnego rodzaju zajęcia, w których dzieci mogą uczestniczyć i rozwijać 

swoje zdolności, umiejętności i zainteresowania. Środki przeznaczone z budŜetu miasta  

w bieŜącym roku zaspokajają potrzeby rodzin i nie ma takiej sytuacji Ŝeby było znacznie 

więcej ofert niŜ moŜliwość wypoczynku tychŜe dzieci. Komisja bardzo pozytywnie oceniła 

samą procedurę jak i zakres oraz lokalizację miejsc wypoczynku w roku bieŜącym. 

Radna Pani Celina Włodarczyk dodała,  iŜ w dniu wczorajszym otrzymano informację od 

Pani Dyrektor OPS, ze Ŝadne dziecko, które w okresie roku szkolnego korzystało  

z bezpłatnych obiadów w szkołach w okresie wakacji nie zostanie bez opieki, wszystkie te 

dzieci będą korzystały z wyŜywienia w Szkole Podstawowej Nr 3.  

Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego poinformował, iŜ Komisja  z zadowoleniem przyjęła informację  o letnim 

wypoczynku dzieci i młodzieŜy w miejscu zamieszkania i poza nim - oceniając ją 

pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń zapytał o zajęcia organizowane przez KOK  

i OSiR oraz kiedy będzie czynny basen.  

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski wyjaśnił, Ŝe jeŜeli chodzi o OSiR to  

w sowich programach na turnusy złoŜone przez szkoły podstawowe nr 3, 6  

i Stowarzyszenie Edukacja, które pracuje na bazie Zespołu Szkół Integracyjnych 

szczegółowo opisana jest moŜliwość korzystania z bazy Ośrodka Sportu i Rekreacji, boisk, 

hali sportowej i basenu w zaleŜności od pogody.  

Pani Joanna Półtoranos - dyrektor ds. edukacji artystycznej wyjaśniła, iŜ Kłodzkie 

Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji jak co roku organizuje zajęcia dla dzieci i młodzieŜy 

spoza grup, które uczestniczą przez 10 miesięcy w czasie roku szkolnego. W tym roku 

program dopasowany jest do urlopów instruktorów, prowadzone będą zajęcia z teatru, 



 10

plastyki, pod hasłami „Letnia przygoda” i „Kolorowe lato”. Zajęcia rozpoczynają się od 1 

lipca. 

Pan Paweł Popiel – Kierownik Wydziału Spraw Społecznych  uzupełnił informację  

w kwestii sportu i rekreacji. 1 lipca startuje wakacyjna liga piłki noŜnej, wakacje z rakietą 

2009 będą się odbywały na kortach tenisowych, zawody strzeleckie z karabinka 

pneumatycznego odbędą się 17 lipca, odbędą się równieŜ zawody pływackie w ramach 

imprezy plaŜa w mieście oraz otwarty turniej piłki plaŜowej, który planowany jest na 

dzień 22 sierpnia.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń poprosił o przesłanie mailem tych informacji. 

Radny Pan Zdzisław Duda dodał,  iŜ basen będzie czynny jak tylko pozwolą na to 

warunki pogodowe. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/268/2005 z dnia 

27.01.2005r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 

własność Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 381 (zał. nr 4).  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wniósł autopoprawkę  do § 1 druga 

linijka na drugiej stronie naleŜy dopisać cyfrę „3” czyli po przecinku zapis brzmi: oraz na 

czas oznaczony dłuŜszy niŜ 3 lata. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki zgłoszonej przez Pana 

Burmistrza. 

Głosowanie: za – 19, przeciw- 0, wstrzymało się - 0. Autopoprawkę przyjęto. 

Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 

Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 381. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni  Panowie:  Adam Kwas, Janusz Kocoń). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/374/2009 (zał. nr 5). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne, jednorazowe 

wykorzystanie herbu Miasta Kłodzka w celu umieszczenia go na znaczku 

pocztowym wydawanym przez Kłodzkie Koło Polskiego Związku 

Filatelistycznego, druk nr 382 (zał. nr 6). 

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski poinformował, Ŝe Polski Związek 

Filatelistyczny – Koło Kłodzkie – zwrócił się z wnioskiem o sporządzenie takiej uchwały 
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celem promocji miasta jak równieŜ samego Związku. Wydział Rozwoju przygotował więc 

stosowny projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisji Edukacji i Kultury o czym 

powiadomił Przewodniczący Komisji radny Pan Leszek Michalski.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne, jednorazowe wykorzystanie herbu Miasta 

Kłodzka w celu umieszczenia go na znaczku pocztowym wydawanym przez Kłodzkie Koło 

Polskiego Związku Filatelistycznego, druk nr 382. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/375/2009 (zał. nr 7). 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zwarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 383 (zał.  nr 8). 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ przygotowano szereg uchwał, 

które przedłuŜają umowy dzierŜawy dotychczasowym dzierŜawcom, na co wolę winna 

wyrazić Rada Miejska. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zwarcie umowy dzierŜawy nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 383. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/376/2009 (zał. nr 9). 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą, druk nr 384 (zał. nr 10). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości lokalowej 
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– pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

najemcą, druk nr 384. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/377/2009 (zał. nr 11). 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia 

nieruchomości lokalowej – lokalu uŜytkowego – przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka z dotychczasowym uŜytkownikiem, druk nr 385 (zał. nr 12). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości 

lokalowej – lokalu uŜytkowego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

uŜytkownikiem, druk nr 385. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny:  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/378/2009 (zał. nr 13). 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym jej 

uŜytkownikiem, druk nr 386 (zł. nr 14). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym jej uŜytkownikiem, druk nr 386. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/379/2009 (zał. nr 15). 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 387 (zł. nr 16). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 387. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/380/2009 (zał. nr 17). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, 

druk nr 388 (zał. nr 18). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym się na 

terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 388. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/381/2009 (zał. nr 19). 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie 

Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2010 – 2012, druk nr 389 (zał. nr 20). 

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał czy wymiana pomp i innych urządzeń przerwie 

dostawę wody na Owczą Górę i wieś Wojciechowice o ile tak, to czy będzie zapewniona 

ciągłość dostawy wody do odbiorców. Pan radny zapytał równieŜ o termin naprawy 

urządzeń technicznych. 

 Prezes Spółki „Wodociągi Kłodzkie” Pan Waldemar Bicz wyjaśnił, iŜ modernizacja 

i wzmocnienie kolektorów podziemnych. W tej chwili ukończone zostały roboty 

wzmocnień kolektora między Leclercem, a straŜą poŜarną. Są metody nowoczesne 

bezodkrywkowe. Szczegółowy harmonogram do osiedla Nysa, ul. Lutyckiej, Połabskiej, 

Moniuszki jest w części tabelarycznej, w którym roku planuje się to zrobić. Roboty są tak 

prowadzone, aby nie utrudnić funkcjonowania miasta. Wszelkie prace są znacznie mniej 

inwazyjne niŜ wykopy – to jest oczywiste.  
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Przy pompowni wody na ulicy Śląskiej w latach ubiegłych wymieniono zestawy pompowe 

likwidując stare hydrofory, w tym roku będzie zrobiony monitoring produkcji wody  

i sterowania. JeŜeli prace te będą związane z przerwami w dostawie wody to będą 

odpowiednie komunikaty jednak nie będą to wielogodzinne przerwy tylko stosunkowo 

krótkie.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy przygotowując wieloletni plan rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych pod dzisiejsze obrady 

uwzględniono juŜ ewentualną podwyŜkę cen wody i czy taka planowana jest na rok 2010.  

Pan W. Bicz wyjaśnił, iŜ kaŜda taryfa opłat wodociągowych funkcjonuje tylko 12 

miesięcy, zgodnie z ustawą przedkładane są nowe wnioski taryfowe. JeŜeli są czynniki, 

które wpływają na zwyŜkę kosztów, zgodnie z rozporządzeniem ministra infrastruktury ta 

taryfa proponowana jest  rok rocznie radzie miejskiej. Jak do tej pory nie ma Ŝadnych 

czynników zewnętrznych, które obniŜałyby koszty, ani podatki, ani ceny energii, ani ceny 

paliw ani teŜ inflacja, tak więc nie moŜna się dziwić, Ŝe koszt usług wodociągowo – 

kanalizacyjnych rośnie. 

Radny Pan Janusz Kocoń zapytał o dodatkowe opłaty, które naliczane są w momencie 

przejęcia usługi od ZAMG.  

Pan Prezes W. Bicz wyjaśnił, iŜ ustawa wodociągowa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i rozporządzenie o taryfach mówi, Ŝe jeŜeli wodociągi wchodzą w rozliczenia w budynkach 

to naleŜy im się opłata abonamentowa za rozliczenie, niezaleŜnie od ilości podliczników  

w lokalu mieszkalnym i ta opłata abonamentowa jest w taryfie, którą Rada Miejska 

zatwierdziła.  

Radna Pani Zdzisława Górska zapytała czy zapisana inwestycja w wieloletnim planie 

rozwoju dot. ulicy Nowy Świat od Wilczej do Nadrzecznej – obejmuje budynek przy ul. 

Nadrzecznej 4.  

Pan Prezes wyjaśnił, iŜ w tym rejonie spółka nie planuje Ŝadnych prac, jest nowa sieć 

wodociągowa i kanalizacyjna w ulicy Wilczej, podobnie jak w ulicy Nadrzecznej  

i Półwiejskiej. 

Po uzyskaniu wyjaśnień na wszelkie pytania Pan Przewodniczący poprosił o opinie 

resortowe Komisje. 

Radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ projekt uchwały znajdujący się na 

druku nr 389 był wspólnie omawiany przez Komisję BudŜetu i Gospodarki Komunalnej  

i uzyskał opinię pozytywną. Pan radny podziękował Panu Prezesowi za kompetentny 

komentarz do projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na ternie Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2010 – 2012. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
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wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 

2010 – 2012, druk nr 389. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/382/2009 (zał. nr 21). 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z cmentarzy 

komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 390 (zał. nr 22). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Zygmunt śerkowski 

wyjaśnił, iŜ powyŜszy projekt uchwały jest wynikiem wniosków radnych o sporządzenie 

takiego regulaminu, po zapoznaniu się z drukiem nr 390 Komisja wydała pozytywną 

opinię. 

Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego równieŜ wydała pozytywną opinię 

do powyŜszego projektu uchwały o czym poinformował przewodniczący Komisji Pan 

Zdzisław Duda. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 390. 

Głosowanie: za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas i radny Pan Grzegorz Muskała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/383/2009 (zał. nr 23). 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Lokalnym Programie 

Rewitalizacji Starówki, Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną  

w Kłodzku, druk nr 391 (zał. nr 24). 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ Marszałek zwrócił się pismem 

do urzędu o uzupełnienie i sprecyzowanie określonych zapisów w LPR, zmienił się zapis 

dotyczących udziału wspólnot mieszkaniowych w programie, bowiem nie wszystkie  

wyraziły zgodę uczestnictwa w LPR, równieŜ starostwo zrezygnowało z odnowienia 

fresków w sali Liceum Ogólnokształcącego. Środki przeznaczone na te zadania pozostały 

w LPR, przesunięto je tylko na inne zadania. Państwo radni otrzymali wykaz zmian jakie 

proponuje się wprowadzić do Lokalnego Programu Rewitalizacji.  

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji Starówki, 

Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną w Kłodzku, druk nr 391. 

Głosowanie: za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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(Nie głosował  radny  Pan:  Adam Kwas i radny Pan Grzegorz Muskała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/384/2009 (zał. nr 25). 

Przerwa w obradach od godz. 1330 do godz. 1345. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowych – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka z dotychczasowymi najemcami, druk nr 392 (zał. nr 26). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował o pozytywnej opinii do 

projektu uchwały znajdującego się na druku nr 392. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowych – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

z dotychczasowymi najemcami, druk nr 392. 

Głosowanie: za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni: A. Kwas, J. Kobak, D. Kołt, L. Michalski, Z. Kasprzyk, J. Trocki, T. Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/385/2009 (zał. nr 27). 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/59/2007 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 29 marca 2007 roku w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, druk nr 393 

(zał. nr 28). 

Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ Komisja BudŜetu zwróciła uwagę  

§ 1 ust. 2 ppkt b) jest wprowadzony wyjątek, który dopuszcza dofinansowanie do 100%. 

Komisja uwaŜa, Ŝe naleŜy to nieco sprecyzować. Ewentualne dofinansowanie do 100% 

moŜe dotyczyć jedynie niektórych elementów nieruchomości, bardzo złoŜonych, trudnych 

do konserwacji, kiedy wymagane są pewne specjalistyczne prace konserwatorskie. 

Dlatego teŜ połączone komisje I i II proponują aby w ppkt b) jeŜeli zabytek wymaga 

przeprowadzenia … wpisać niektórych złoŜonych pod względem technologicznym prac (…) 

słowo niektórych precyzuje, Ŝe to moŜe dotyczyć wyjątkowo cennych elementów 

nieruchomości.  

Po wprowadzeniu tej poprawki połączone komisje pozytywnie zaopiniowały druk nr 393. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie zaproponowaną 

poprawkę poprzez dodanie w § 1 ust. 2 ppkt. b) słowa niektórych.  

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni: J. Kobak, D. Kołt, L. Michalski, Z. Trocki). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/59/2007 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 29 
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marca 2007 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków, druk nr 393 wraz z przegłosowaną wcześniej poprawką. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

(Nie głosowali  radni: J. Kobak, D. Kołt, L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/386/2009 (zał. nr 29). 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 394 (zał. nr 30). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 394. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni: J. Kobak, D. Kołt, L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/387/2009 (zał. nr 31). 

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowych – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka z dotychczasowymi najemcami, druk nr 395 (zał. nr 32). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowych – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

z dotychczasowymi najemcami, druk nr 395. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny: L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/388/2009 (zał. nr 33). 

 
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2009 rok, druk nr  396 (zał. nr 34). 

Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko Pani Agnieszka Czuczwara wniosła o przyjęcie 

dwóch autopoprawek, pierwsza z 22 czerwca br. była opiniowana na komisji, a dotyczyła 

zmian w załączniku 2, 9, 10 i 11 – są to przesunięcia kwot między paragrafami  
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w rozdziałach 85154 i 85195. Druga poprawka z dnia 24 czerwca br. była omówiona na 

Komisja BudŜetu - dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 349 793 zł 

spowodowane jest to otrzymaniem przez OPS dofinansowania do programu „MoŜna mi 

zaufać” oraz przesunięcia pomiędzy trzema inwestycjami w związku z rozstrzygniętymi 

przetargami. Autopoprawkę po zmianach otrzymali wszyscy Państwo radni. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o dział 926 kultura fizyczna i sport w rozdziale 

92604 zdejmujemy kwotę 375 tys. zł jako część dotacji przedmiotowej OSiR na 

przeznaczonej na gospodarowanie przez cały 2009 rok. PoniewaŜ dotacja przynana 

uchwałą budŜetową jest duŜo większa, a 375 tys. zł ma się nijak do połowy tej kwoty 

Pani radna pyta czy są to wszystkie pieniądze jakie pozostały z działalności OSiR-u 

przewidziane na II półrocze tego roku. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ OSiR otrzymał na 2009 rok dotację w wysokości 750 tys. zł, 

poniewaŜ zostaje likwidowany z dniem 30 czerwca, a połowa dotacji nie została 

wykorzystana dlatego zmniejsza się ją o 375 tys. zł.  

Pani radna zapytała więc jaką kwotą ogólną zamknie się działalność OSiR-u, który 30 

czerwca kończy swoją działalność. 

Pani Skarbnik stwierdziła, iŜ tak jak Pani radna zauwaŜyła OSiR zakończy swoją 

działalność 30 czerwca w tym teŜ dniu zostaną przekazane na rachunek gminy wszystkie 

środki finansowe jakie będą na rachunku bankowym OSiR  oraz przekazane całe mienie, 

tak więc na dzień dzisiejszy Pani Skarbnik nie poda dokładnych kwot. OSiR ma trzy 

miesiące na przekazanie sprawozdania ze swojej działalności, miesiąc czasu na 

sprawozdania z wykonania planu finansowego i  po zakończeniu tych czynności będzie 

moŜliwość podania kwoty zamknięcia. 

Pani radna rozumie, Ŝe nowego zakładu jeszcze nie ma, istnieje osobno KOK i OSiR. 

JeŜeli istnieje nowa jednostka to nie znaleziono jej w przedłoŜonych zmianach w uchwale 

budŜetowej.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ załącznik nr 8 do projektu uchwały: dotacje podmiotowe, 

pozycja instytucje kultury w rozdziale 92109 jest Kłodzkie Centrum Kultury i Rekreacji, 

zostaje zwiększona dotacja do 2 400 301 zł, jest to obecna dotacja KOK plus połowa 

dotacji OSiR oraz środki, które przechodzą z urzędu z Wydziału Komunikacji Społecznej  

i Kultury z tytułu imprez, które organizował będzie teraz KCSiR. 

Pani radna pyta więc skąd trzy miesiące, skoro praktycznie nie istnieją juŜ dwie jednostki 

tylko jedna. 

Pani Skarbnik podała, iŜ takie są przepisy, po likwidacji zakład ma trzy miesiące na 

sporządzenie bilansu. 

Przewodniczący Komisji BudŜetu radny Pan Eugeniusz Bednarczyk wyjaśnił, iŜ do 

Komisji oficjalnie trafił projekt uchwały na druku nr 396 oraz autopoprawka z dnia 22 

czerwca br. Projekt wraz z autopoprawką został zaopiniowany pozytywnie. Pani Skarbnik 
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poinformowała, iŜ w dniu posiedzenia komisji zaistniały fakty, które naleŜało uwzględnić 

w zmianie budŜetu poniewaŜ Rada wybiera się na wakacje i w związku z tym zostałyby 

wstrzymane bardzo waŜne inwestycje: budowa boiska przy Zespole Szkół Integracyjnych 

i przy Gimnazjum nr 1. Okazało się  we wtorek, Ŝe najtańsze z otwartych ofert  były 

wyŜsze w jednym przypadku o 21 600 zł, a w drugim przypadku o 8 400 zł. PoniewaŜ  

w stosunku do budŜetu i wszystkich inwestycji są to kwoty niezbyt duŜe naleŜało uznać, 

Ŝe nie moŜna blokować na całe wakacje tych dwóch inwestycji tylko naleŜy zwiększyć 

wydatki w tych dwóch punktach i jak najszybciej przystąpić do realizacji. W drugim 

przypadku sprawa dotyczy OPS, który otrzymał dofinansowanie na złoŜony projekt 

„MoŜna mi zaufać” w wysokości 390 830 zł i jak najszybciej naleŜy wprowadzić te środki 

do budŜetu po to, aby OPS mógł realizować swoje zadanie. Mimo braku oficjalnej 

autopoprawki komisja wyraziła wolę poparcia jej podczas dzisiejszej sesji, moŜna wiąc 

uznać, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały druk nr 396 łącznie  

z obydwoma poprawkami.  

Tak więc Pan Przewodniczący Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie: 

- przyjęcie autopoprawki z dnia 22.06.2009r. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto. 

(Nie głosował  radny: L. Michalski). 

- przyjęcie autopoprawki z dnia 24.06.2009r. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto. 

(Nie głosował  radny: L. Michalski). 

- przyjęcie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2009 rok, druk  nr 396 wraz z wcześniej przegłosowanymi autopoprawkami 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nie głosował  radny: L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/389/2009 (zał. nr 35). 

 
24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Miasta Kłodzka, druk nr 397 (zał. nr 36). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Stanisław Ferenc odczytał treść projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem uznającego skargę Pani Danuty Kucała za bezzasadną. 

Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iŜ sprawa jest mu bardzo dobrze znana, jest 

prośba wspólnoty mieszkaniowej nie zasiedlać tego mieszkania innymi osobami, bowiem 

przysporzy to kolejne konflikty. Jedynym wyjściem jest sprzedanie tych izb na rzecz 

Państwa Kucała.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ miasto dysponuje ograniczoną ilością 

mieszkań, a kolejki po lokale są ogromne. Tak więc polityka wyprzedaŜy większej ilości 

mieszkań nie wchodzi w grę z tych względów, z miasto nie będzie miało do dyspozycji 

mieszkań, a ciągle pozostaje duŜa część mieszkańców, którzy w inny sposób nie mogą 
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zabezpieczyć swoich potrzeb lokalowych jak tylko otrzymując mieszkanie komunalne  

z miasta. Niestety w Kłodzku jest wiele duŜych lokali, które zostały podzielone, scalanie 

ich trochę potrwa. Jeśli podejmie się decyzję o sprzedaŜy tego lokalu to w trybie 

przetargowym.  

Radna Pani Celina Włodarczyk wyjaśniła, iŜ  przed laty ten jeden lokal mieszkalny 

został podzielony na dwa mieszkania, jest tam wspólny przedpokój, wspólna toaleta  

i ciągłe niesnaski, bez względu na to kto by tam nie mieszkał. Rada utworzyła dodatkową 

furtkę do uchwały mówiącej o sprzedaŜy lokali mieszalnych naleŜących do gminy. Dano 

dodatkową bonifikatę dla chętnych wykupu ostatniego lokalu mieszkalnego  

w nieruchomości, po to aby zejść i odstąpić w całości od problemów związanych  

z zarządzaniem i remontami. Panią radną dziwi bardzo sytuacja powielania historię 

sprzed lat, gdzie mieszkają w lokalu dwie rodziny (chodzi tu o Panią Cykowską) i do dnia 

dzisiejszego nie moŜna przywrócić stanu prawnego takiego lokalu mieszkalnego, a w tym 

określonym przypadku, mimo wszystko podtrzymuje się, Ŝe lepsze są dwa lokale gminne. 

Pani radna dodała, Ŝe mieszkanie o którym mowa w skardze nie jest lokalem 

atrakcyjnym, połoŜone jest równo z ziemią. Komisje rady winny się zastanowić czy nie 

lepiej byłoby, aby cała nieruchomość stała się własnością osób trzecich.  

Pan Burmistrz nie rozumie co to znaczy, aby przekazać na rzecz osób trzecich.  

Radna Pani Celina Włodarczyk wyjaśniła, iŜ będzie to znaczyło, Ŝe Traugutta 3  

w przypadku kiedy ten ostatni lokal – izbę przyległą - przydzielimy Państwu Kucałom,  

a oni wykupią go za 1% wartości– tak powinno się postąpić po gospodarsku – stwierdza 

Pani radna. 

Pan Burmistrz stwierdził, iŜ nie ma tam izby przyległej, jest tam odrębny 

pełnowartościowy lokal, tak więc nie wiadomo na jakich zasadach naleŜy go przyznać 

Państwu Kucałom. Dlaczego więc gmina ma poprawiać warunki jednej rodzinie, 

uniemoŜliwiając spełnienie podstawowych warunków bytowych innej rodzinie. Ponadto 

nawet na takie lokale jak ten przy ul. Traugutta jest od kilku do kilkunastu podań, są 

ludzie którzy nie mają kawałka podłogi i dachu nad głową. 

Radna Pan Zdzisław Duda stwierdził, iŜ podobna sprawa miała miejsce w gminie i była 

pozytywnie załatwiona. 

Radna Pani Danuta Kołt zwróciła uwagę na fakt, Ŝe sprawy lokalowe w naszym mieście 

zawsze będą tematem trudnym, bo kolejka oczekujących jest długa i pewnie nie szybko 

się skończy. Pracując w komisji mieszkaniowej Pani radna na co dzień spotyka się  

z bardzo trudnymi problemami mieszkaniowymi, tak więc mieszkanie o powierzchni 47m2 

uszczęśliwiłoby niejedno młode małŜeństwo z dzieckiem. W tej sytuacji naleŜy podjąć 

decyzję czy powiększyć jednej rodzinie powierzchnię mieszkaniową do koło 100 m2 czy 

przyznać je na rzecz odrębnej rodziny.  
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Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała jak został rozpatrzony wniosek Państwa 

Kucałów o wykup ich mieszkania – nigdy nie będzie rozpatrzony pozytywnie i nigdy ich 

mieszkanie nie zostanie sprzedane poniewaŜ jest wspólne pomieszczenie wc i wspólny 

przedpokój. 

Pan Burmistrz poinformował, iŜ wszyscy doskonale wiedzą, Ŝe w mieście jest pewna pula 

lokali niesprzedawalnych – ul. Korytowska, Warszawy Centrum jak równieŜ lokale  

w których są wspólne części. 

Radna Pani Teresa Ludwin nie zdawała sobie wcześniej sprawy jak wiele jest 

problemów z mieszkaniami, praca w komisji mieszkaniowej jest bardzo trudna, bowiem 

rozstrzygane są losy ludzkie, a mieszkanie jest najpilniejszą potrzebą. Są przypadki  

w których niestety trzeba odmówić mieszkańcom np. przydziału izby przyległej, która 

moŜe być mieszkaniem pełnowartościowym dla bezdomnej rodziny. 

Radny Pan Zdzisław Duda podziela wszelkie argumenty, nie mniej jednak miejsce przy 

ul. Traugutta jest konfliktowe i nowa rodzina, która się tam wprowadzi nie będzie miała 

spokoju, mimo braku mieszkań właściwym rozwiązaniem byłoby pozbycie się tego lokalu. 

Radna Pani Danuta Kołt zwróciła uwagę na fakt, iŜ nie jest to tylko izba przyległa tylko 

pełnowartościowy lokal mieszkalny. Nie moŜna teŜ zakładać, Ŝe nowa rodzina, która  

w nim zamieszka będzie miała konflikty z sąsiadami.  

Radny Pan Stanisław Ferenc powrócił do sedna, podmiotem sprawy jest złoŜona 

skarga, którą po rozpatrzeniu Komisja Rewizyjna uznała za bezzasadną, bowiem Pan 

Burmistrz nie naruszył zasad prawa.  

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski poinformował, iŜ na mieszkanie o którym 

mowa została podpisana umowa z Panią Mielnik, nie mniej jednak została zastraszona 

przez Państwo Kucała i zrezygnowała z tego lokum. Wcześniejszy współlokator, który tam 

zamieszkiwał to był chuligan i alkoholik, którego naleŜało eksmitować, stąd moŜe 

pozostał uraz Państwa Kucała do współlokatorów, natomiast Pani Anna Mielnik jest osobą 

uczciwą i nie sprawiałaby kłopotu Państwu Kucała. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń zapytał Pana Burmistrza czy obiecał przydział 

dwóch izb przyległych na rzecz Państwa Kucała, bowiem tak zarzucono w skardze. 

Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ nie mógł obiecać przyznania izb przyległych bo to 

nie są izby przyległe.  

Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ podczas całej dyskusji nie podwaŜała 

czy skarga jest zasadna czy bezzasadna, podniosła nabrzmiały juŜ problem 

mieszkaniowy. Ponadto izby o których mowa nigdy nie będą wystawione do sprzedaŜy  

w drodze przetargu i nigdy nie zostaną sprzedane poniewaŜ nie są samodzielnymi 

lokalami.  

Radny Pan Janusz Kocoń zwrócił uwagę, Ŝe Komisja Rewizyjna rozpatrywała problem 

wniesionej skargi, natomiast w tej chwili rozgorzała dyskusja w innym temacie. Prosi 
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zatem, aby powrócić do sedna sprawy i rozpatrzyć projekt uchwały przedłoŜony przez 

Komisję Rewizyjną. 

W związku z powyŜszym Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał treść projektu 

uchwały i poddał go pod głosowanie pytając kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

znajdującej się z druku nr 397. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

(Nie głosował  radny: L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/390/2009 (zał. nr 37). 

 
25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu połoŜonego 

pomiędzy ulicami: Śląską, Karola Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, 

potokiem Jawornik, granicami miasta i ulicą Mariańską w Kłodzku” w zakresie 

zmiany przeznaczenia terenów bezpośrednio przyległych do ulicy Walecznych  

w Kłodzku, druk nr 398 (zał. nr 38). 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ zmiana w planie 

zagospodarowania przestrzennego wynika z wniosku inwestora, który chce dokonać tylko 

i wyłącznie zmiany w zapisie dwóch punktów planu, który określa obecnie, Ŝe spadek 

dachu musi mieć 45 stopni, automatycznie kiedy inwestor ma projekt zgodny z planem 

miejscowego zagospodarowania co do wielkości budynku, ale inny kształt dachu wówczas 

nie ma moŜliwości otrzymania decyzji budowlanej, stąd prośba o zmianę zapisu 

określając kąt nachylenia od 35 do 45 stopni. Zmiana dotyczyłaby równieŜ moŜliwości 

łączenia działek w jedną całość, obecnie plan pozwala tylko na złączenie trzech działek  

w jedną, 6-8 działek juŜ nie moŜna scalić. JeŜeli więc mieszkaniec Kłodzka zwraca się  

z prośbą o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego decyzją Rady Miejskiej 

moŜna rozpocząć procedurę zmiany planu – stąd przedłoŜony projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 398.  

Wiceprzewodniczący Pan Grzegorz Muskała dodał, iŜ opinia pozytywna wydana była 

przy dwóch głosach sprzeciwu, nie mniej jednak Pan radny pragnie ustosunkować się do 

sprawy wprowadzenia tej uchwały. OtóŜ projekt uchwały wpłynął do biura Rady 22 

czerwca i tego samego dnia został rozesłany radnym drogą elektroniczną. Pan radny 

dowiedział się o tym projekcie następnego dnia podczas posiedzenia komisji. Sprawa ta 

momentalnie zbulwersowała Pana radnego, bowiem ma przykre doświadczenie  

z podobną sprawą w tej samej dzielnicy obręb Zacisze. KaŜde miasto ma swoje dzielnice, 

są dzielnice o zabudowie przemysłowej, dzielnice gdzie znajdują się biura, obiekty 

administracji, obiekty handlowe, boiska sportowe itd. Są teŜ dzielnice gdzie jest 
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zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna. Są równieŜ dzielnice zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej. Dla przykładu Pan Wiceprzewodniczący podał, iŜ na ul. Czarnieckiego 

został wybudowany dom jednorodzinny w zabudowie bliźniaczej, na który decyzja 

pozwolenia na budowę wynosiła łącznie 340 m2, a powstał budynek około 1300m2. 

Władze miasta powinny więc czuwać nad tym, aby prawo było przestrzegane. W tej chwili 

jest osoba, która wykupiła 11 działek powinna więc wybudować 11 domów 

jednorodzinnych natomiast nie moŜe być tak, Ŝe na duŜej działce powstaje jedna wielka 

budowla – więc jeśli zmieni się obowiązujący plan zagospodarowania przestrzennego 

wówczas powstanie dowolność w zagospodarowaniu tego terenu. Okazuje się, Ŝe  

w zmianie planu nie chodzi tylko o pochyłość dachu, zmiany mają dotyczyć bryły 

budynku, formy dachu i pochylenia jego połaci. Tak wielkie budowle mogą być stawiane 

za miastem, a nie w obszarze tej dzielnicy. Zmiana planu we wskazanym w projekcie 

uchwały obszarze będzie policzkiem dla ludzi tam mieszkających dlatego teŜ Pan radny 

G. Muskała wnosi i  prosi wszystkich radnych o odrzucenie tego projektu uchwały.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ kaŜdy mieszkaniec miasta, który ma 

działkę ma prawo wnieść o zmiany planu, tak więc burmistrz przedłoŜył Radzie stosowny 

wniosek – to Państwo radni ocenią jego zasadność. 

Radny Pan Zygmunt śerkowski zgadza się ze stanowiskiem Pana Burmistrza, nie mniej 

jednak naleŜy pamiętać, Ŝe gmina jest na etapie uchwalania studium dla miasta Kłodzka 

a więc podjęcie powyŜszej uchwały moŜe być uchylone przez Wojewodę. 

Pan Burmistrz sprostował, iŜ obowiązuje obecne studium, a więc gmina działa zgodnie  

z prawem. Państwo radni zdecydują o losie powyŜszego projektu uchwały. 

Radny Pan Zygmunt śerkowski zapytał więc czy obecne studium jest zbieŜne  

z załoŜeniami projektu uchwały. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ przygotowuje się plany zagospodarowania przestrzennego, 

które są zgodne ze studium.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń stwierdził, iŜ rzeczywiście wskazane plany 

zagospodarowania przestrzennego przez burmistrza Urbanowskiego bardzo sztywno 

określają np. spadek dachu, co naleŜałoby określać w widełkach od do. Dzisiejszym 

projektem uchwały przystępuje się do zmiany planu, nie uchwala się nowego dokumentu, 

nie wie Pan radny jak ten plan będzie wyglądał, co będzie się działo z terenem o którym 

mowa, czy będzie tam prowadzona działalność hotelarska czy usługowa. MoŜe naleŜy 

skonsultować ewentualne zmiany z mieszkańcami tego terenu. Ponadto podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany planu spowoduje wydatki gminny miejskiej  w łącznej wysokości 

20 000 zł. MoŜe więc potencjalny wnioskodawca zmiany planu w jakiś sposób wesprze 

budŜet gminy podobną kwotą. Podsumowując Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń 

złoŜył wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 398 i 

przełoŜenie go na następną sesję Rady Miejskiej. 
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Burmistrz Pan Bogusław Szpytma poinformował, iŜ współfinansowanie poprzez 

wnioskodawcę nie jest moŜliwe, bowiem taka sytuacja nie jest czytelna i mogłoby paść 

posądzenie o wywieranie wpływu na korzystne dla podmiotu decyzje.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie wniosek złoŜony przez 

Wiceprzewodniczącego Macieja AwiŜenia o przełoŜenie głosowania nad drukiem nr 398 

na kolejną sesję.  

Głosowanie: za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się - 10. Wniosek przyjęto. 

Procesowanie druku nr 398 przełoŜono na kolejną sesję Rady Miejskiej Kłodzku.  

 

Pan Przewodniczący przywitał przybyłego na sesję księdza Witolda Trawkę ze 

współpracownikami. Po czym poprosił Wysoką Radę o zezwolenie na udzielenie głosu 

księdzu Witoldowi. Rada 18 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się” udzieliła głosu. 

Ksiądz Witold Trawka zwrócił się do Rady Miejskiej z prośbą, aby odwołać koncert 

zespołu KULT i aby na przyszłość zapobiec takim sytuacjom. Zespół bardzo popularny, 

działa od ponad 20 lat, muzykę ma bardzo dobrą, skupia świetnych muzyków, młodzieŜ 

chętnie chodzi na te koncerty, ale nie kaŜdy zwraca uwagę na teksty jakie są śpiewane 

przez zespół. Sam lider Kazimierz Staszewski obraził się na kościół, potem wstąpił do 

sekty świadków Jehowy, następnie pogubił się deklarując jako niechrześcijanin i głosi 

teksty nie tyle antyreligijne ale przede wszystkim antykatolickie - ma cały czas jakiś Ŝal 

do kościoła katolickiego, głosi tez teksty anarchistyczne czyli zaprzecza wszelkiej władzy: 

państwowej, lokalnej itd. i tym karmi ludzi młodych – dodaje ks. Trawka. W Kłodzku jest 

coraz większy problem z młodzieŜą, coraz trudniej się z nimi pracuje w szkole, coraz 

mniej uczęszczają do kościoła, coraz więcej policja odnotowuje spoŜywania przez 

młodzieŜ alkoholu. Jest realny problem z młodzieŜą w Kłodzku i pozwala się na taki 

koncert. Ksiądz Witold podał kilka przykładów tekstów piosenek Kazika:  papieŜa nazywa 

Królem Wielkiego Babilonu, (Biblijnie Babilon to siedlisko zła Syjon siedlisko dobra).  

Z kontekstu: patrz dalej tam proboszcz błogosławi, jego natura to być nienaturalnym, 

kłamać, pluć wokoło to jego natura, zbiera pieniądze, odpuszcza grzechy, oni mu więc 

płacą, chlapie wodą z kranu kościelne obrazy, morderca ich dotyka juŜ jest bez skazy, bo 

kultura kościoła to być niekulturalnym. Inna piosenka odnosi się do kuszenia Jezusa na 

pustyni, pozostawiając młodym bez refleksji taki tekst: wszystko Ci dam tylko padnij  

i złóŜ mi pokłon, wszystko ci dam tylko padnij, w trzeciej zwrotce jakby utoŜsamia, bo 

wszystkie terytoria naleŜą do pięknego złego, naleŜą do szatana pana świata tego naleŜą 

do trzech szóstek pana świata tego, wszystko ci dam tylko padnij i złóŜ mi pokłon czyli 

młodzieŜ, która jest pod wpływem jakiś emocji, tłumu moŜe zrozumieć te słowa 

opatrznie. Inny tekst: idzie ludzi tysiące tysięcy na Jasną Górę idzie, stoją ludzie, tłumy 

wielkie i modlą się do rzeźb, święcą święta stworzone przez ludzi bo ich religia to religia 

wielkiego Babilonu są teŜ teksty anarchistyczne: po pierwsze najlepszy król to Ŝaden król, 
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po drugie najlepszy rząd to Ŝaden rząd, po trzecie najlepszy pan to Ŝaden pan, najgorszy 

czas to czas ostatni.  

Ksiądz Witold zwraca się zatem z prośbą, aby koncert odwołać i na przyszłość nie 

powtarzać takich sytuacji.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma stwierdził, iŜ trudno się w tej chwili wypowiadać, 

bowiem koncert planuje się z rocznym wyprzedzeniem, za tym idą określone środki 

finansowe oraz sprawy organizacyjne więc taki monit jest lekko spóźniony.  Koncert musi 

się odbyć, bowiem podpisana jest umowa, zamieszczono szereg informacji o koncercie 

juŜ z kilkumiesięcznym wyprzedzeniem. Pan Burmistrz inaczej postrzegał muzykę Kazika 

Staszewskiego moŜe dlatego, Ŝe kojarzył ją z twórczością ojca Stanisława.  

Głos zabrał Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Kłodzka Pan Wojciech Zimoch 

poinformował, iŜ o tym problemie dowiedział się w dniu dzisiejszym. Reakcją na apel był 

kontakt z zespołem, prześledził teŜ jego historię. Pan Wojciech uczestniczył w kilku 

koncertach zespołu KULT i nigdy jego twórczość nie była w stanie odciągnąć go od wiary 

katolickiej. W rozmowie z menedŜerem KULTU padło zapewnienie, Ŝe kontrowersyjne 

piosenki nie będą wykonywane, one pochodzą z wczesnego repertuaru zespołu i od wielu 

lat nie są juŜ grane. Pan Zimoch zapytał menedŜera czy kiedykolwiek w 25 letniej historii 

Zespołu został odwołany koncert z przyczyn obyczajowych czy obraŜania uczuć 

religijnych. Taki fakt w historii zespołu nie miał miejsca, menedŜer zespołu poinformował, 

iŜ koncerty były odwoływane ze względu na choroby i róŜne losowe wydarzenia, 

przekładano terminy koncertów ze względu na to, Ŝe w składzie, zespołu znajduje się 

dwóch praktykujących i wierzących katolików: basista i perkusista. Zapewniono równieŜ, 

Ŝe cytowane powyŜej piosenki nie będą wykonywane. Powstaje tylko pytanie w takim 

razie czy kiedykolwiek jakikolwiek zespół będzie moŜna zaprosić bo w twórczości kaŜdego 

zespołu znajdują się słowa wulgarne, ponadto przytoczone cytaty piosenek zostały 

wyrwane z kontekstu całej twórczości zespołu KULT. Pan Wojciech Zimoch osobiście 

uwaŜa, Ŝe występ zespołu KULT nie niesie Ŝadnego zagroŜenia dla obrazy uczuć 

religijnych. Ponadto kluczem w doborze zespołu była reakcja publiczności na ich 

twórczość. 

Radna Pani Celina Włodarczyk uwaŜa, Ŝe w tej chwili jakiekolwiek działania podjęte  

w kierunku odwołania koncertu są nie na miejscu, dlatego, Ŝe od około dwóch tygodni 

Burmistrz swoją osobą i swoim stanowiskiem co pół godziny na falach radia Wrocław 

zaprasza wszystkich na Open Summer Festiwal, który odbędzie się w sobotę. Więc nie 

moŜna robić dzisiaj czegoś co jest niezgodne z tym co czynione jest od dwóch tygodni,  

a zleŜy nam na promocji i  na ściągnięciu turystów. Byłaby to podobna sytuacja jaka 

miała miejsce w ubiegłym roku w przypadku Alternatywnej Twierdzy. Pamiętamy jaka 

burza wybuchła wśród młodzieŜy w całym kraju w związku z faktem odwołania koncertu. 

Pani radna uwaŜa, Ŝe na takie decyzje jest za późno. Ponadto są gwarancje, Ŝe zespół 
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KULT nie zaprezentuje tu niczego co mogłoby rzeczywiście stworzyć jakaś niefajną 

sytuację dla mieszkańców, młodzieŜy i dla kościoła katolickiego. 

Pan Wojciech Zimoch dodał, iŜ przyświecała idea aktywizowania rodzinnego  

i aktywnego wypoczynku na jednej z naszych atrakcji czyli Twierdzy. Kłodzko powinno 

być miastem otwartym, a Twierdza powinna być dla wszystkich. W ubiegłym roku udało 

się zorganizować koncert pn. Bóg moją Twierdzą tak w tym roku nie powinno być 

problemów w realizacji tego koncertu.  

Pan Przewodniczący podsumowując dyskusję uznał, iŜ wszystko zostało zrozumiane,  

słowa księdza równieŜ zostaną wzięte pod uwagę. 

Pan Przewodniczący postawił wniosek o zamknięcie dyskusji 

Głosowanie: za – 12, przeciw- 5, wstrzymało się - 2. Dyskusję zamknięto. 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad XXXIX sesji. 

 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Muzeum Ziemi Kłodzkiej, druk nr 399 (zał. nr 39). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 

Kłodzkiej, druk nr 399. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni: L. Michalski, J. Kocoń, Z. śerkowski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/391/2009 (zał. nr 40). 

 
27. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej, druk nr 400 (zał. nr 

41). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Powiatowej  

i Miejskiej Biblioteki Publicznej, druk nr 400. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni: L. Michalski, J. Kocoń). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/392/2009 (zał. nr 42). 

 
28. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Kłodzkiego Ośrodka Kultury, druk nr 401 (zał.  nr 43). 
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Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Radny Pan Zygmunt śerkowski stwierdził, Ŝe źle się stało, Ŝe nie został dopuszczony 

wcześniej do głosu, a donosząc się do faktu, iŜ skoro Rada przyznaje finanse na ośrodki 

kultury to winna równieŜ znać i zatwierdzić plan imprez z kosztami jakie będą niezbędne 

do organizacji koncertów, wystaw itp. Nie byłoby takich sytuacji jak dzisiejsza gdyby 

wcześniej rada zatwierdziła plan imprez, moŜna byłoby porównać zespoły o czym 

śpiewają i  ile kosztują – taka jest rola Przewodniczącego jako organu prowadzącego. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz uznał, iŜ okres nakazowo rozdzielczy juŜ się 

skończył, Kłodzki Ośrodek Kultury ma swój statut, swojego dyrektora i mogą kręcić płyty 

i piosenki które w Polsce moŜna śpiewać zgodnie z konstytucją. Radni i Burmistrz jako 

zarządzający miastem muszą pilnować finansów.  

Natomiast radna Pani Teresa Ludwin podziękowała Panu Przewodniczącemu za 

zamknięcie dyskusji dot. organizacji koncertu, bowiem radni zostali jakoby postawieni 

przed murem, nie było potrzeby zbędnie dyskutować, przecieŜ na koncert moŜna pójść 

lub nie. Środki zostały zaawansowane, jaką więc decyzję mieli podjąć radni?  

Radna Pani Danuta Kołt równieŜ podziękowała Panu Przewodniczącemu za to, Ŝe 

postanowił zamknąć dyskusję, bowiem jej kontynuacja nie miała sensu, natomiast Pani 

radna z całą rodzinę pójdzie na ten koncert i nie uwaŜa, Ŝe obrazi w ten sposób Boga  

i swoją wiarę katolicką.  

Radna Pani Jolanta Kobak równieŜ stoi na stanowisku, Ŝe Ŝadna piosenka nie jest  

w stanie wpłynąć na jej wiarę, a uczestnictwo w koncercie jest dowolne.  

Radny Pan Adam Kwas postanowił powrócić do tematu bilansu KOK, otóŜ przyznałby 

rację radnemu śerkowskiemu. KOK przychody wskazuje w kwocie 1 704 000 zł, 

przychody z działalności kulturalnej przynoszą 10% tej kwoty wg. Pana radnego jest to 

za mało i w trudnych czasach naleŜałoby próbować uzyskać środki adekwatne do 

uzyskanych przychodów, które są środkami podatnika. Pan radny pyta w jaki sposób 

szacuje się wartość nieruchomości i czyją są własnością. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara wyjaśniła, iŜ obiekt KOK-u jest własnością 

gminy, na działalności kulturalnej cięŜko jest zarabiać i osiągać zyski.  

Radny Pan Adam Kwas stwierdził, iŜ 1 704 000 zł to nie jest 10 czy 5 tys. zł, które 

otrzymuje na niepełnosprawne dzieci. Tak więc naleŜy zwrócić uwagę na proporcje  

i potrzeby. KOK wymaga pilnego remontu, więc naleŜy się zastanowić co dalej z tym 

robić. Skoro KOK jest osobą prawną moŜe uzyskać na własność nieruchomość, 

wyszacować je wg. wartości rynkowych i być moŜe będzie miał wówczas zdolność 

kredytową i zacznie gospodarzyć samodzielnie, poniewaŜ jak wiadomo ośrodek kultury 

jest osobą prawną i w tej chwili nie musi zwracać środków jak zakład budŜetowy czy np. 
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nie dawno zlikwidowany OSiR. Pan radny  nakłania do refleksji i zastanowienia się nad 

potrzebami.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma stwierdził, iŜ obecnie mamy do czynienia juŜ  

z Centrum Kultury, a więc podsumowuje się i bilansuje Kłodzki Ośrodek Kultury. Plan 

budŜetowy jasno określa ile środków jest przeznaczane i na co. Jak widać znaczna część 

wydatków obejmuje pensje i koszty utrzymania budynku. Na imprezy pozostaje niewiele, 

więc cały zmysł organizacyjny szefostwa tej instytucji sprawia, Ŝe kultura w Kłodzku stoi 

na przyzwoitym poziomie. Pan Burmistrz rozumie, Ŝe jest intencja, aby iść w kierunku 

komercjalizacji czy teŜ samoutrzymania i generowania przychodów, wiąŜe się to  

z biletowaniem imprez, co moŜe utrudnić dostępem mieszkańców i turystów do brania 

udziałów w organizowanych imprezach. Nie mniej jednak z pewnością wszystkie 

działalności prowadzone obok koncertów wykorzystuje się maksymalnie. Pan Burmistrz 

dla przykładu podał, iŜ koncert Feela, Pani Węgrowskiej oraz Stana Borysa dał przychód 

około 40 000 zł, z samego cateringu i wkładu poszczególnych podmiotów. Pan Burmistrz 

rozumie intencje radnego Pana Adma Kwasa.  

Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Kłodzkiego Ośrodka Kultury, druk nr 401. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni: L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXIX/393/2009 (zał. nr 44). 

 
Przerwa w obradach od godz. 1650 do godz. 1700. 
 

29. Interpelacje i zapytania radnych.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń złoŜył interpelację dotyczącą przedstawienia 

szczegółowego, pisemnego sprawozdania Burmistrza z wyjazdu do Belgii w kwietniu 

2009r. 

Ponadto Pan radny dodał, iŜ nie otrzymał, mimo próśb, pisemnego sprawozdania Pana 

Burmistrza z ww. wyjazdu.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz wyjaśnił, iŜ przed sesją dekretował do Pana 

AwiŜenia odpowiedź Burmistrza w powyŜszej sprawie i znajduje się ona w przegródce 

Pana radnego.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ stara się ograniczać sprawozdawczość, 

rozumie jednak, Ŝe pytanie było bardzo waŜne dla Pana Przewodniczącego w związku  

z tym przygotowanie odpowiedzi trochę trwało, a przygotowywał ją Pan Ciupiński, który 

równieŜ uczestniczył w tej delegacji. Panu Burmistrzowi z kolei jest przykro, Ŝe mimo 

zaproszenia nie uczestniczył Pan AwiŜeń w spotkaniu z delegacją z Belgii. 
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Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń wyjaśnił, iŜ nie jest na etacie w radzie miejskiej 

i nie ma teŜ swoich pracowników jako radnych. Ponadto bardziej interesownie mniej 

jednak pan Wiceprzewodniczący bardzo się cieszy z tego powodu, Ŝe został zaproszony 

przez Pana Burmistrza na spotkanie z osobami, które pośredniczą w ściąganiu 

inwestorów dla miasta Kłodzka. JeŜeli w przyszłości będzie podobna sytuacja, a Pan 

radny będzie mógł słuŜyć pomocą lub być w jakikolwiek sposób poŜyteczny to oczywiście 

deklaruje swoją osobę. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała od kogo otrzymano dotacje na drogi  

w wysokości 8 mln. 400 tys. zł, bo o 8 mln. zł ze środków unijnych Pani radna wie z 

czego się bardzo cieszy – nie wie o 8 400 000 zł. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma zapytał skąd Pani radna uzyskała takie informacje. 

Pani Radna C. Włodarczyk podała, iŜ ta informacja trafi w najbliŜszych dniach do 

wszystkich mieszkańców miasta Kłodzka. Na pierwszej stronie Kuriera jest wpisane, Ŝe 

jest 16 900 000 zł dotacji na kłodzkie drogi. Pani radna pyta czy ktoś panuje nad 

informacjami, które przekazywane są do drukarni.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma zapytał więc jak ma inaczej nazwać pieniądze, które 

będą wydawane na drogi? Pani radna wtrąciła, Ŝe nie jest to dotacja tylko zadanie 

obowiązkowe wynikające z ustawy .  

Pan Burzmistrz przypomniał iŜ ponad 8,5 mln zł gmina otrzymała z Regionalnego 

Programu Operacyjnego natomiast 8,5 mln jest dotowane z gminy, a więc pokazuje się 

całą kwotę, która będzie przeznaczona na to zadanie. Wewnątrz artykułu z pewnością 

szczegółowo opisano cała sytuację. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń stwierdził, Ŝe jeŜeli udziela się informacji to 

powinna być ona konkretna. Wpisanie, iŜ 16 mln zł to jest dotacja - jest wprowadzaniem 

ludzi w błąd.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ takie pytanie winno być skierowane do wydawcy, nie Pan 

Burmistrz pisze artykuły równieŜ nie cenzuruje ich i nie wydaje. 

Radny Pan Zdzisław Duda uwaŜa, Ŝe nie ma się co przekomarzać czy to jest dotacja czy 

teŜ nie, naleŜy się tylko cieszyć, Ŝe są środki na poprawę stanu technicznego dróg 

gminnych. 

Radny Pan Janusz Kocoń zapytał kiedy będzie zrealizowane zadanie budowy toalet 

publicznych i dlaczego w planach nie ujęto obszaru małej twierdzy. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ na małej twierdzy teŜ jest 

planowana do realizacji toaleta publiczna tylko w innym rozwiązaniu. Będzie wybudowany 

peron dla kolei gondolowej i ona będzie wewnątrz w peronie przystankowym, natomiast 

te toalety, które planuje się jako osobne, ogólnodostępne bedą zlokalizowane w parku 

straŜackim i przy wyjściu z trasy podziemnej ich realizacja planowana jest w ramach 

Lokalnego Programu Rewitalizacji. 
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30. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radny Pan Adam Kwas poinformował, iŜ 17 czerwca odbyły się kolejne zawody tenisowe 

osób niepełnosprawnych intelektualnie z udziałem 15 – osobowej ekipy z Kłodzka. Odbyły 

się one dzięki wcześniejszej dotacji Ministerstwa Sportu i Turystyki, wkładu finansowego 

starostwa powiatowego i nieocenionej pomocy Ośrodka Sportu i Rekreacji – za co Pan 

radny bardzo serdecznie dziękuje. Dziękuje równieŜ Wydziałowi Promocji oraz Panom 

Burmistrzom za wsparcie pamiątkami z Kłodzka. Podziękowania skierował pod adresem 

Pani Danusi Kołt za rzetelne i energiczne wsparcie imprezy oraz pozostałych pracowników 

byłego OSiR. Dziękuje wszystkim radnym, którzy byli uprzejmi przyjść i uczestniczyć  

w imprezie, dodał przy tym, iŜ Kłodzko zdobyło 5 medali.  

Radny Pan Zdzisław Duda równieŜ złoŜył podziękowania Panom Burmistrzom, Panu 

Przewodniczącemu, Parlamentarzystom i wszystkim radnym którzy pomagali  

w zorganizowaniu eliminacji europejskich Rodeo. Była to jedna z większych imprez  

w Polsce. Pan radnym dziękuje równieŜ mieszkańców Kłodzka, którzy mimo złej pogody 

przybyli na tę imprezę. 

Radna Pani Jolanta Kobak podziękowała Panu Burmistrzowi za nagrody ufundowane dla 

uczestników zawodów Polski w brydŜu osób niedowidzących i niewidomych. Koszulki  

i gadŜety z Kłodzkiem pojechały m. in. do Olsztyna, Krakowa iBydgoszczy. 

Radny Pan Stanisław Ferenc złoŜył wniosek, Ŝe na ulicy Daszyńskiego brakuje witryny  

informującej o pochodzeniu repatriantów.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ tablice na ulicy Daszyńskiego są 

autorstwa organizatorów, nie mniej jednak nic nie stoi na przeszkodzie zorganizowania 

spotkania ze związkiem sybiraków w Kłodzku, aby przygotowali odpowiednie materiały,  

a Pan Burmistrz spowoduje, iŜ zostaną one upowszechnione. 

Radny Pan Janusz Kocoń stwierdził, iŜ w związku ze zbliŜającym się sezonem 

urlopowym i wyjazdami w róŜne części Polski radni powinni zgłaszać się do Biura 

Promocji i pobierać materiały promujące miasto Kłodzko, tak aby pozostawiać je  

w odwiedzanych miejscach.    

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz przedstawił pakiet informacji na temat ochrony 

zdrowia. Poinformował, iŜ toczy się wiele tematów na terenie powiatu, dotyczących 

struktury szpitali i problemów jak to wszystko sfinansować. Na terenie ZOZ były 

odwiedziny Pana Ministra Szulca, Panów Starostów gdzie omawiano tą problematykę, 

zajmowała się nią równieŜ Komisja Zdrowia naszej Rady. ZOZ w Kłodzku jest jednostką 

duŜą, która przyłączyła szpitale w Lądku, Dusznikach i Nowej Rudzie. Jednostka ta 

bilansuje się i samofinansuje, jest na dodatnim wyniku ekonomicznym. W Bystrzycy 

istniej szpital, który był kiedyś szpitalem podległym starostwu, później dzięki ambicjom 

ówczesnego burmistrza został przejęty i burmistrz stał się organem załoŜycielskim  

w chwili obecnej szpital ten ma kilkanaście milionów zadłuŜenia. W Polanicy funkcjonuje 
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tzw. SCM, chwała budowniczym, gorzej z tymi co zarządzają tą jednostką. Są piękne 

marmury, ale jest i duŜe zadłuŜenie i tak na prawdę nikt  nie wie co z tym wszystkim 

zrobić. Miały być tam wysokospecjalistyczne oddziały, niemalŜe z kardiochirurgią  

i przeszczepami. Władze powiatowe i ministerialne usiłują jakoś wyjść z tej patowej 

sytuacji, obecnie nie jest to jednak wszystko policzone, nie ma jednoznacznego 

biznesplanu. Pan Minister Szulc usiłuje bardzo dobrze liczyć i zbilansować tą obecną 

sytuację.  

Odnosząc się do powyŜszego tematu Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ 

wróciła sprawa, którą głosowano w roku ubiegłym, otóŜ trafiły do Rady Miejskiej  

w Kłodzku, do pozostałych samorządów równieŜ, projekty uchwał Rady Powiatu 

Kłodzkiego w zamierzeniach których była likwidacja podstawowej opieki zdrowotnej  

w Kłodzku – przychodni przy ul. Wojska Polskiego oraz odłączenie od SP ZOZ w Kłodzku 

pogotowia ratunkowego. Głosowano wówczas stanowisko Rady Miejskiej w Kłodzku – 

było ono negatywne w stosunku do projektu uchwały. W tym roku sprawa powróciła. Jest 

informacja, Ŝe na posiedzeniu Rady Społecznej ZOZ po raz kolejny negatywnie 

zaopiniowano projekt uchwały. W dniu wczorajszym podczas posiedzenia Komisji 

Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki obecne były Pani Kierownik Przychodni 

Podstawowej Opieki Zdrowotnej przy ul. Wojska Polskiego i przełoŜona pielęgniarek. 

Problem powrócił, są obawy o utratę miejsc pracy.  

NajwaŜniejszą sprawą, która w tej chwili wróciła, jest kwestia ludzi, którzy z róŜnych 

powodów odstąpili od dotychczasowych usług praktyk lekarzy rodzinnych, powrócili do 

podstawowej opieki zdrowotnej w ZOZ jak równieŜ cała poradnia stomatologiczna, która 

jest waŜnym działem zdrowotnym tu na naszym terenie.  

Członkowie Komisji zajęli stanowisko, Ŝe naleŜy przygotować kolejne stanowisko do Rady 

Powiatu z kolejną negatywną opinią. Stanowisko jest przygotowane i Rada Miejska 

powinna je w tej chwili podjąć. 

Radny Pan Stanisław Ferenc dodał, Ŝe Ŝadne aspekty nie przemawiają za tym aby 

zlikwidować podstawową opiekę zdrowotną. 

Radna Pani Teresa Ludwin przypomniała, iŜ wszyscy pamiętają jak wyglądała 

przychodnia w Kłodzku przed 10 – 15 laty. Teraz warto zobaczyć ile włoŜono pracy, aby 

zmienić wygląd przychodni. Zniesiono bariery architektoniczne, zrobiono windę, 

doposaŜono gabinety. Objęto opieką duŜą ilość dzieci z zakresu medycyny szkolnej i teraz 

ktoś zamierza zmarnować ten wysiłek. Pani radna nie wie jaki jest plan – czy 

prywatyzacji czy teŜ przekazania w inne ręce uwaŜa, Ŝe naleŜy zrobić wszystko aby 

przychodnię zachować i utrzymać. 

Radny Pan Grzegorz Muskała poinformował, iŜ kilka lat temu operacje na oczy 

przeprowadzano w szpitalu w Kłodzku na ul. Niskiej. W tej chwili problem jest bardziej 

skomplikowany. W przychodni przyjmowanych jest około 400 pacjentów w ciągu 
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miesiąca. To jest bardzo duŜa liczba, przyjmują dwie okulistki, a pacjenci są bardzo 

fachowo obsługiwani, ale często się zdarza, Ŝe pacjent skierowany do szpitala na 

operację np. katarakty jedzie do Polanicy z fachowo opracowanym skierowaniem tam 

przyjmuje ich pielęgniarka i wpisuje w kolejkę do ponownej konsultacji przez lekarza 

okulistę. Po tej wizycie wyznaczany jest termin dla pacjenta, gdzie w tej chwili na 

operację katarakty wyznacza się określa się datę 2014 roku. Likwidacja w tej chwili 

podstawowej opieki zdrowotnej w Kłodzku tylko utrudni juŜ tak niełatwe Ŝycie pacjentów.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń potwierdza, Ŝe Ŝadne przesłanki nie 

przemawiają za tym, aby oddzielać czy likwidować podstawową opieką zdrowotną.  

Radna Pani Danuta Kołt dodała, iŜ pojawiają się pomysły przeniesienia oddziału 

kardiologicznego, który w Kłodzku wyposaŜony jest w jeden z najlepszych sprzętów  

w Polsce, tak więc takie rozdawnictwo jest niepokojące, a na podobne zachowanie nie 

moŜe być przyzwolenia ze strony Rady. 

Po wysłuchaniu wszystkich wystąpień radnych Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz 

odczytał treść Stanowiska RM w Kłodzku: 

Stanowisko Rady Miejskiej w Kłodzku 

dotyczące projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przekształceń SP ZOZ 

Kłodzko podjęte na XXXIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku w dniu 25 czerwca 

2009r. 

 Rada Miejska w Kłodzku po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Powiatu 

Kłodzkiego w sprawie przekształceń SP ZOZ Kłodzko w postaci odłączenia 

dotychczasowych struktur podstawowej  opieki zdrowotnej - przychodni  przy  

ul. Wojska Polskiego 16 oraz odłączenia pogotowia ratunkowego powyŜsze zmiany 

opiniuje negatywnie.  

 Jednostka SP ZOZ Kłodzko w chwili obecnej jest prawidłowo zarządzana, posiada 

dodatni bilans finansowy. Wprowadzenie powyŜszych zmian pogorszy dostępność usług 

zdrowotnych, ograniczy jakość świadczeń, rozbije zgrane zespoły ludzkie pracujące na 

rzecz dobra pacjenta oraz przysporzy stratę finansową jednostce.  

Głosowanie: „za” przyjęciem stanowiska o powyŜszej treści głosowało 18 radnych, głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

 

Pan Przewodniczący odczytał treść listu od Pani Poseł na Sejm RP Pani Moniki 

Wielichowskiej zawierający Ŝyczenia z okazji Dnia Samorządowca. Treść listu stanowi 

załącznik  nr 45 do protokołu.  

 

31. Sprawy róŜne. 

W punkcie sprawy róŜne Rada jednogłośnie wyraziła wolę przedstawienia prezentacji 

przygotowanej przez Panią Izabelę Michalak ukazującej materiał poglądowy zgromadzony 
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podczas wizji lokalnej w dniu 16 kwietnia br. w związku z interwencjami właścicieli Hotelu 

Marhaba dot. stanu technicznego budynku małej elektrowni wodnej przy ul. 

Daszyńskiego 18 w Kłodzku oraz stanu utrzymania Kanału Młynówka. W wyniku 

przeprowadzonych oględzin stwierdzono zły stan techniczny budynku elektrowni oraz 

obecność znacznych ilości naniesionego mułu w kanale Młynówki. Na tę okoliczność został 

sporządzony protokół oględzin, który podpisany był przez przedstawicieli sanepidu, 

starostwa powiatowego, dzierŜawców elektrowni jak równieŜ dzierŜawców innych 

elektrowni. Został odczytany, uwag nie wniesiono, przekazano go do wydziału mienia  

urzędu w wyniku którego podjęto decyzję o rozwiązaniu umowy dzierŜawy przedmiotowej 

elektrowni.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała jak brzmi umowa pomiędzy Urzędem Gminy 

Miejskiej, a Państwem zawierającym umowę, czy remont elewacji budynku i dachu był 

zapisany umową, bowiem budynek jest własnością gminy. 

Wiceprzewodniczący Pan Grzegorz Muskała stwierdził, iŜ po zapoznaniu się  

z dokumentacją zdjęciową ma wraŜenie, Ŝe obiekt ten wygląda jak duŜe wiejskie 

gospodarstwa, gdzie było czterech właścicieli, ulega dewastacji i zniszczeniu, a jest to 

obiekt, który powinien być zadbany bo ma z pewnością wartość zabytkową. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń nie rozumie tej prezentacji, jeśli miała zrobić 

negatywne wraŜenie to tak się stało, jednak radni mają rozmawiać na temat faktów, 

dokumentów i prawa lokalnego. Pan Burmistrz wypowiedział umowę dzierŜawy, która 

trwa z jednym dzierŜawcą od 23 lat nie podał jednak powodów, dla których tę umowę 

wypowiada się. Jeśli powodem mają być obrazki i zdjęcia to nie jest dowód dla radnych, 

którzy oczekują dokumentów w tej sprawie. Nie wiadomo czy po przeprowadzonej 

kontroli były jakieś zalecenia, czy jest jakieś zagroŜenie budowlane, czy Pan Burmistrz 

ma jakąś inną wizję na ten budynek, czy były zalecenia dla dzierŜawców  

a nie wykonano ich. MoŜe była sytuacja odwrotna, Ŝe dzierŜawcy chcieli remontować, 

jednak nie otrzymali pozwolenia właściciela. Pan radny prosi aby rozmawiać o faktach, 

ale na podstawie dokumentów, a nie na podstawie zdjęć. 

Radny Pan Adam Kwas prosi, aby dać moŜliwość wypowiedzenia się w tej sprawie 

dzierŜawcom. Pan radny zna ich od ponad 20 lat, są to pionierzy rewitalizacji elektrowni 

wodnej, których nie zmogła komuna, którzy przez 20 lat próbowali z tego Ŝyć, Ŝe 

produkują zdrową, zieloną energię, którzy wsparli kilkadziesiąt podobnych inicjatyw  

i byli bez zarzutów. Od lat bezskutecznie ubiegają się o kupno tej elektrowni, mimo Ŝe 

niektórzy z mieszkańców otrzymują za 1% majątek wart czasami tysiące. Ich wnioski  

o wykup tego jedynego źródła dochodu pozostały bez odpowiedzi. Pan radny jest pełen 

szacunku i uznania dla determinacji tych ludzi, bowiem pomogli oni uruchomić 

kilkadziesiąt podobnych obiektów i dzisiaj kiedy mamy produkować zieloną energię 

dostają takie dosyć obcesowo brzmiące wypowiedzenie.  
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Głos zabrał dzierŜawca elektrowni Pani GraŜyna Pomochaczi. Poinformowała, iŜ 

wyraŜają wolę remontu obiektu, występowali z chęcią przeprowadzenia remontu na 

skutek czego wypowiedziano im umowę. Pani GraŜyna zapewnia, Ŝe są w stanie wykonać 

remont tylko proszą o określenie co mają wykonać i w jakim zakresie. Prze okres 

dzierŜawy remontowali dach po powodzi w 1997r. odnawiali równieŜ elewację. Proszą 

zatem aby Pan Burmistrz wycofał się z wypowiedzenia umowy dzierŜawy nieruchomości.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma stwierdził, iŜ najlepiej jest uknuć teorię spiskową  

i powiedzieć, Ŝe jest układ w mieście, którzy chce zawłaszczyć mienie. Z Państwem 

Pomochaczi urząd jest w kontakcie od początku kadencji. Problem polega na tym, Ŝe 

Państwo mieszkają w Złotym Stoku i często, gdy dzieje się coś nieoczekiwanego, kiedy 

naleŜy wyłączyć elektrownię lub dokonać pewnych technicznych  uregulowań, dwukrotnie 

nie było moŜliwości kontaktu. Sprawa wynika z tego, Ŝe są skargi na smród pochodzący  

z odkładającego się namułu, który powinien być czyszczony, jednak tak się nie dzieje. 

Stan budynku w umowie określony jest, jako utrzymanie w nienagannym stanie 

technicznym oraz czystości terenu przyległego – zatem Pan Burmistrz gratuluje zmysłu 

estetycznego jeśli jest to nienaganny stan. Rzeczywiście były skargi, Ŝe jest smród, 

budynek niszczeje, państwo płacą  około 500 zł dzierŜawy miesięcznie. Natomiast taka 

turbina jest w stanie przynieść kilkanaście tysięcy wpływu ze sprzedaŜy prądu. Nie wierzy 

Pan Burmistrz, Ŝe nie jest stać dzierŜawców na poprawę dachu, na którym rosną brzózki, 

a tynk odpada ze ścian. DzierŜawcy byli wzywani w ubiegłym roku do opisania tego 

stanu, jednak od tego czasu nic się nie wydarzyło, reakcje pojawiły się w momencie 

wypowiedzenia, decyzja została podjęta i Pan Burmistrz nie widzi okoliczności, które 

miałyby powrócić do tego stanu. Budynek będzie wydzierŜawiany w przetargu i być moŜe 

Państwo Pomochaczi moŜe znowu uzyskają moŜliwość uŜytkowania obiektu. Na tę chwilę 

Pan Burmistrz nie widzi moŜliwości ponownego powierzenia budynku w dzierŜawę 

bowiem pozostały zbyt złe doświadczenia, wypowiedzenie jest aktualne i płynie.  

Pan Pomochaczi poinformował, iŜ Pani LadŜyńska zaczęła skarŜyć się na hałas ze 

względu na zły stan techniczny urządzeń elektrowni wodnej, nie było w ogóle mowy  

o budynku, który bez tynku z podziurawioną papą nie hałasuje. Podczas wizji lokalnej 

miały być przedstawione badania z pomiaru hałasu, nie zostały przedstawione. Śmieci, 

które widać było na prezentacji to kilka patyków i styropian co jest pozostałością po 

remoncie elewacji. Naniesiony muł to nie jest Ŝadna nowość, są to kserokopie zdjęć  

z 1988 roku, a jego nie da się usunąć bowiem tak jest ukształtowana młynówka. Pan 

Pomochaczi dodał, iŜ podczas  wizji lokalnej w dniu 16 kwietnia miał podać sposób 

pozbywania się mułu, natomiast elewacja elektrowni remontowana była w 1989 roku po 

uzgodnieniu z konserwatorem zabytków, naprawom poddano równieŜ dach elektrowni. 
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Burmistrz Pan Bogusław Szpytma z przykrością stwierdził, iŜ prowadził rozmowy ale 

śmieci nie zostały usunięte z zapory, a propozycję rozwiązania problemu namułu Państwo 

Pomochaczi złoŜyli po złoŜeniu wypowiedzenia.  

Radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ powyŜszy temat poruszany był na 

połączonych komisjach I i II, Państwo dzierŜawcy Ŝalili się na Burmistrza nie mniej 

jednak podkreślano, Ŝe umowy dzierŜaw leŜą w kompetencji Burmistrza, który moŜe 

prawnie je wymówić. W procedurze przetargowej Państwo mogą wygrać przetarg  

i dzierŜawić tę nie ruchomość. Radnych interesowało to co się dzieje z całą 

nieruchomością z młynem i z elektrownią. Czy jest to uporządkowane, jak wchodzi 

dzierŜawca na swój teren, bo wejście jest przez prywatną własność. Czy w księgach 

wieczystych jest zapisana słuŜebność drogi - dojść do nieruchomości. Do czasu kiedy nie 

będzie inwestora na całą nieruchomość to obecni dzierŜawcy są tam bardzo potrzebni 

bowiem przypilnują tę nieruchomość.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń chce znać powody dla których komuś 

wypowiada się umowę dzierŜawy na budynek, a dla niektórych nie, chciałby aby 

szanować naszych mieszkańców jeśli Ŝądają odpowiedzi na określone pytanie i aby  

udzielić ją w terminie. Pan radny  prosi o pisemne wyjaśnienie z jakiego powodu 

wypowiada się Państwu Pomochaczi umowę dzierŜawy. Jakie są powody budowlane, 

nadzoru czy teŜ nie wykonanie jakiś zaleceń. Jaka jest wizja Pana Burmistrza 

zagospodarowania tego obiektu. Pan radny chce wiedzieć z jakiego powodu Burmistrz 

podejmuje strategiczne decyzje, bo to jest jedna ze strategicznych decyzji. Prosi  

o pisemną odpowiedź jaki jest powód wypowiedzenia Państwu umowy dzierŜawy.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała Pana Burmistrza jak ten fakt, który w tej chwili 

jest dyskutowany ma się do dyrektyw unijnych wskazujących na konieczność 

uruchamiania elektrowni, które podają prąd ze źródeł odnawialnych. JeŜeli Państwo 

Pomochaczi zabiorą swoje urządzenia i wyjdą z tej elektrowni – co wówczas zrobi gmina? 

JeŜeli są pretensje o dach, chwasty i samosiejki to one rosą wszędzie, ale niestety my 

jesteśmy gospodarzami i właścicielami, bo u prywatnego właściciela takie cudo się nie 

zdarza, my odpowiadamy za cały nasz majątek ruchomy i nieruchomy w tym mieście – 

stwierdza Pani radna. JeŜeli nie zwarto z Państwem w umowie najmu takich warunków, 

które pozwalałyby nam dzisiaj egzekwować i podawać, Ŝe jest to powodem 

wypowiedzenia umowy dzierŜawy – to jesteśmy w porządku, jeŜeli nie zapisaliśmy takich 

warunków to jest zupełnie niezrozumiałe co w tej chwili się u nas dzieje. 

Radny Pan Stanisław Ferenc stwierdza, Ŝe to gmina powinna produkować energię dla 

dobra i dochodów miasta.  

Burmistrz Pan B. Szpytma wyjaśnił, iŜ w uzasadnieniu jest wyraźnie napisane, iŜ  

w związku ze złym stanem technicznym wydzierŜawianego obiektu, tym samym nie 

realizowaniem postanowień § 6 utrzymania w nienagannym stanie technicznym budynku 
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oraz czystości terenu przyległego jak równieŜ § 7 umowy w zakresie przeprowadzenia 

remontu budynku naleŜy wypowiedzieć przedmiotową umowę. § 7 umowy mówi: 

DzierŜawca zobowiązuje się do wykonania remontu budynku, a koszty poniesione za 

wykonanie prac zostaną rozliczone w czynszu dzierŜawnym po uprzednim uzgodnieniu  

z wydzierŜawiającym. Tak więc dla Pana Burmistrza sytuacja jest jasna. 

Pani Pomochaczi poinformowała, iŜ 8 kwietnia wystąpiono z wnioskiem do Pana 

Burmistrza, Ŝe trzeba remontować dach, który zniszczyła Pani LadŜyńska wpuszczając 

pracowników z rusztowaniami. W związku z tym wystąpiono ze stosownym pismem. pani 

Pomochaczi przypomina, Ŝe są dzierŜawcami od 23 lat proszą zatem Pana Burmistrza i 

Radę o pomoc, a remont elewacji są w stanie wykonać. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zaproponował, aby Pan Burmistrz juŜ poza sesją 

przeprowadził rozmowę z Państwem Pomochaczi bowiem w tej sytuacji radni Ŝadnej 

presji ani w jedną ani w drugą stronę nie wykonają. 

Radna Pani Jolanta Kobak zgłosiła problem zaparkowania auta i odprowadzania dzieci 

do Przedszkola nr 2 w Kłodzku. Podwórko w którym jest moŜliwość pozostawieni 

samochodu do czasu odprowadzenia dziecka do przedszkole w fatalnym stanie, Pani 

radna prosi o interwencję w tej sprawie. 

Burmistrz Pan B. Szpytma wyjaśnił, iŜ najprawdopodobniej podwórko to nie jest 

własnością gminy, nie mniej jednak podejmie się określone działania w tej sprawie. 

Pan Przewodniczący udzielił głosu mieszkance Kłodzka Pani Joannie Drobik. Pani Joanna 

otrzymała eksmisję z zajmowanego lokalu w wyniku czego wskazano jej lokum  

w schronisku młodzieŜowym przy ul. Nadrzecznej, schronisko czynne jest od godz. 17 do 

10 rano, zatem Pani Drobik pyta gdzie ma przebywać z dziećmi w godzinach od 10 do 17. 

Pan Burmistrz wyjaśnił iŜ Pani została eksmitowana z prywatnego mieszkania, naleŜy 

więc zwrócić się o pomoc do OPS. 

Kierownik Referatu Mieszkaniowego Pani ElŜbieta Grzybek wyjaśniła, iŜ Pani Drobik 

posiada wyrok eksmisyjny bez uprawnień do lokalu socjalnego, dlatego jest wskazanie 

pomieszczenia tymczasowego. Mama Pani Drobik podała ją o eksmisję i do komornika. 

Gmina nie ma tu nic wspólnego z tym wyrokiem. 

Pan Wiceprzewodniczący M. AwiŜeń zachęca Panią Drobik do oddania sprawy do sądu, 

bowiem nie moŜna eksmitować na bruk nieletnich dzieci. Nie jest teŜ pewny czy gmina 

mimo wszystko nie ma obowiązku zapewnienia lokalu socjalnego. 

Pan Burmistrz poprosił Panią Drobik o kontakt z OPS i o złoŜenie wniosku o przydział 

mieszkania. 

W punkcie sprawy róŜne Pan Przewodniczący Piotr Brzostowicz zwrócił się z prośbą do 

radnych o dostarczenie do biura rady komputerów celem przedłuŜenia licencji na 

program antywirusowy. 
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6 lipca (poniedziałek) o godz. 14:00 odbędzie się spotkanie radnych z Zastępcą 

Burmistrza Panem Henrykiem Urbanowskim w sprawie koncepcji układu 

komunikacyjnego Kłodzka.  

Pan Przewodniczący w nawiązaniu do propozycji mieszkańców Kłodzka, wspólnie z Panem 

Burmistrzem, proponuje reaktywować Towarzystwo Przyjaźni Polsko – Francuskiej. 

Chętni mogą się zgłaszać do biura rady celem zadeklarowania uczestnictwa ww. 

społeczności. 

Wiceprzewodniczący Pan M. AwiŜeń zapytał w imieniu Pani Przewłockiej o realizację 

uchwały Rady, którą podejmowano w sprawie wpisania nakładów, które ponieśli na 

wykup dawnej składnicy harcerskiej. W jaki sposób planuje się zrealizować te uchwałę. 

Pan Rafał Batóg – Kierownik Wydziału Mienia, Planowania Przestrzennego i Architektury 

wyjaśnił, Ŝe uchwała ta była uchwałą intencyjną i nie powierzała komukolwiek wykonania, 

nie było bowiem Ŝadnego sformułowania odnoszącego się do powierzenia jej realizacji 

Burmistrzowi Miasta. JuŜ przed podjęciem uchwały, przedstawiano na komisjach, Ŝe 

roszczenia nie mogą być wpisane, są one nieuzasadnione i w kwotach Ŝądanych przez  

P. Przewłocką i P. Lechnio nie mogą podlegać rozliczeniu. Stosowne pismo i zostało 

skierowane do zainteresowanych, poinformowano w nim  równieŜ jakie nakłady mogą być 

rozliczone.  

 

32. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz Ŝycząc słońca, wypoczynku i szczęśliwych powrotów z urlopów zamknął 

XXXIX sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej   

w Kłodzku”. 

 
 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1800 (1200 – 1800). 
Czas trwania sesji  6  godz.   
 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

        

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Piotr Brzostowicz 
 

 

 


